



Mémoire - Justice – Vie / Memory – Justice – Life

Dear friends,

The community of survivors of the 1994 Genocide against Tutsis in Rwanda and their supporters are planning to build a monument of remembrance (*Urwibutso*) in capital region of Ottawa – Gatineau in memory of over a million Tutsi killed during the Genocide.

Humura association (the project initiator) has asked for your financial support to help the organization to carry out this project which is very dear to us all. Many thanks to those who have already responded to this call for support, as well as to those who will in the future. For your information, all donations are kept in a closed bank account until the time when work starts on the project.

In the spirit of transparency and to ensure adherence to legal obligations set out by the Canada Revenue Agency (CRA) Humura Association wishes to inform you that in the event the project does not move forward for lack of funding or due to other factors, all donations received will be returned to the appropriate individuals or groups.

This commitment is made by the Executive Committee in the name of Humura Association regarding funds collected starting in January 2022.

Please note that tax benefits linked to a donation that is returned to a donor by a charitable organization are eventually adjusted by CRA. It is charitable organization's responsibility to update CRA, which Humura Association would do if the circumstances warranted it.

For all your questions and concerns, we invite you to send us any an email at association.humura@gmail.com

Ottawa, december 06th, 2023

A handwritten signature in black ink that reads 'K. Ponce'.

Pascal KANYEMERA
HUMURA Association president

Chers amis,

La communauté des survivants du Génocide de 1994 contre les Tutsis du Rwanda et leurs partisans envisagent de construire un monument du souvenir (*Urwibutso*) dans la région de la capitale du Canada d'Ottawa – Gatineau, à la mémoire de plus d'un million de Tutsis tués pendant le Génocide.

L'association Humura (l'initiateur) a sollicité votre soutien financier pour l'aider à mener à bien ce projet qui nous tient tous à cœur. Un grand merci à ceux qui ont déjà répondu à cet appel à soutien, ainsi qu'à ceux qui le feront à l'avenir. Pour votre information, tous les dons sont conservés sur un compte bancaire fermé jusqu'au démarrage des travaux du projet.

Dans l'esprit de transparence et de respect de la loi, l'Association Humura vous informe que tel que l'exige l'Agence du revenu du Canada (ARC), si, Dieu nous en préserve, le projet du monument n'aboutit pas, toutes les contributions seront retournées aux contributeurs. Cet engagement est pris par le Comité Exécutif au nom de l'Association Humura concernant les fonds collectés à partir de janvier 2022.

Veuillez noter que les avantages fiscaux liés à un don retourné à un donateur par un organisme de bienfaisance sont éventuellement rajustés par l'ARC. Selon la loi, il incombe à l'organisme de bienfaisance de mettre à jour le CRA, ce que l'Association Humura ferait si les circonstances le justifiaient.

Pour toutes vos questions et préoccupations, nous vous invitons à nous envoyer un email à association.humura@gmail.com

Ottawa, le 06 décembre 2023



Pascal KANYEMERA
Président de l'Association HUMURA